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Velcí vs. malí: 
výhody a nevýhody
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Co na své praxi v advokátní kanceláři oceňujete nejvíce?
Především je to rozmanitost práce. Setkal jsem se během 

praxe s řadou velkých a zajímavých případů, včetně meziná-
rodní obchodní arbitráže pro významnou petrochemickou 
společnost. Často jde o unikátní spory a projekty, které si žá-

dají velkou dávku kreativního myšlení. Cením si i možnosti pracovat v týmu se zku-
šenými a přátelskými advokáty. Můžu se učit od těch, kteří jsou špičkou v oboru.

Máte možnost volby flexibilní pracovní doby?
Tuto možnost v kanceláři máme, i když podstatné samozřejmě je vždy udělat včas 
zadanou práci. U nás je to ale především o domluvě s lidmi, se kterými pracuji. Já 
například potřebuji práci skloubit s doktorským studiem a díky možnosti přizpů-
sobit si pracovní dobu se mi to daří dobře.

Jaké jsou výhody práce ve velké zavedené advokátní kanceláři?
Předně je to velké množství zkušených advokátů a odborníků z různých oblastí. 
Pokud řeším případ, který má přesah do jiných právních oblastí (například ban-
kovní regulace, veřejné zakázky), stačí zvednout telefon a probrat problém s kole-
gou, který se této oblasti věnuje. Dál je to možnost pracovat na unikátních přípa-
dech pro velkou klientelu. Účastnil jsem se i mezinárodní arbitráže ve Vídni.

Komunikujete sám/sama s klienty?
S některými klienty komunikuji napřímo, v jiných případech se spíše účastním 
komunikace advokáta s klientem. Záleží případ od případu.

Je příprava z právnické fakulty pro praxi dostačující, nebo je jen odrazovým můst-
kem?
Příprava z fakulty je sice odrazovým můstkem, ale mimořádně důležitým. Nemys-
lím si, že teorie na fakultě a reálná praxe jsou dva rozdílné světy. Absolvent s dob-
rými teoretickými znalostmi má naopak výrazně navrch. Pokud pracuje pečlivě, 
spolehlivě a samostatně, je velkým přínosem pro své kolegy. A vnímám, že tako-
vých koncipientů si kancelář váží.

Jak hodnotíte vzdělávání koncipientů organizované Českou advokátní komorou?
Myslím si, že by se koncepce vzdělání měla v některých ohledech změnit. Obsah 
vzdělávacích seminářů je často opakováním učiva z fakulty. Na většině seminářů 
přednáší advokáti, přínosem by byly i semináře vedené lidmi z jiných profesí (ze-
jména soudci, úředníky z katastru nemovitostí nebo finanční správy apod). Ostat-
ně v únoru vznikly teze ke změnám koncepce povinného vzdělávání ČAK, které 
jsme v rámci naší kanceláře připravili pod vedením partnera Františka Korbela.

Dalibor Slavík
koncipient AK Havel & Partners
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Je pro advokátního koncipienta lepší svou přípravu 
na samostatnou právní praxi vykonávat v zázemí velké 
advokátní kanceláře, nebo se k rozmanitějším případům 
dostane spíše v rámci menšího týmu?

K jak širokému okruhu právních úkolů (trestní, správní, 
 obchodní, civilní právo) se dostáváte?

Většinu mé pracovní náplně tvoří soukromoprávní 
agenda – právo nemovitostí a další součásti občanské-
ho práva a samozřejmě právo obchodní. S tím často 

souvisí i právní poradenství v oblasti správního práva. K trestněprávním věcem se 
naopak dostávám jen výjimečně.

Jak vypadá váš typický pracovní den?
Pokud mě nečeká jednání, po příchodu do kanceláře projdu seznam věcí ke zpra-
cování. Potřebuji si udržet přehled o zadáních od klientů i advokátů a o tom, kte-
rým se musím věnovat prioritně. Před soudním jednáním se ale věnuji přípravě 
podkladů a pročtení spisu, než na ně vyrazím.

Jaké jsou výhody práce ve spíše menší advokátní kanceláři?
Pro mě tu největší představuje úzká spolupráce s ostatními kolegy a detailní zpět-
ná vazba zejména u těch věcí, se kterými jsem se v praxi setkal poprvé. Minimál-
ně účely advokátní zkoušky jsou podlé mého názoru také užitečné, že mi práce 
v menší advokátní kanceláři umožnila nahlédnout do většího množství právních 
odvětví, i když například do trestního práva jen okrajově. Rozhodně ale nemohu 
říci, že by byla má práce repetitivní a jednotvárná.

Chodíte na jednání k soudu? Po jak dlouhé době jste mohl/a řešit samostatně některé 
případy?
První jednodušší případy jsem k samostatnému řešení dostal po několika měsí-
cích praxe. Na jednání před soudem chodím – nejčastěji právě v těch případech, 
na kterých pracuji už od počátku, pokud se k soudu dostanou.

Je příprava z právnické fakulty pro praxi dostačující, nebo je jen odrazovým můstkem?
To je těžké posoudit. Výuku si dnes vybavuji jako téměř výhradně teoretickou. 
Teoretické znalosti jsou ale pro praxi bezpodmínečně nutné a jsem rád, že se mi 
nestává, že bych vůbec netušil, kterým směrem se mám při řešení právního pro-
blému ubírat. O fungování advokátní kanceláře ovšem člověka nejvíce naučí advo-
kátní kancelář. Právnická fakulta je z tohoto hlediska spíše odrazovým můstkem, 
ale tak jsem o ní smýšlel už v průběhu studia.

Je snadné vaši práci skloubit s osobním životem?
Nikdy se mi nestalo, že by práce v advokacii s mým osobním životem výrazně 
kolidovala. Pomáhá i zmíněná flexibilní pracovní doba, ale myslím si, že i bez ní 

Vít Sýkora
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